
 

 

Hona 2020ko urriko Artezkaritza Kontseiluan landu diren gaien laburpena. 

 

COVID-19aren kudeaketa  

COVID-19aren arduradunak azaldu du nola ari diren kudeatzen Ikastolako ikasleen eta langileen artean agertu 
diren kasuak, Osakidetzarekin harreman estuan. Azken bi asteak nahiko korapilatsuak izan dira: positibo asko 
izan ez badira ere, ikasle asko izan ditugu konfinatuta, positiboekin kontaktu zuzena izan direlako. LHn gela bat 
etxera bidali behar izan da eta HHn, berriz, 6 gela guztira. 

Ahalegin berezia ari da egiten familiei egoeraren berri emateko eta etxean gelditu behar izan duten ikasleei 
erantzuteko. 

Artezkaritzak egoera honen kudeaketan modu batera edo bestera laguntzen duten guztiak eskertu nahi ditu: 
zuzendaritza, maila guztietako tutoreak eta gainerako irakasleak, zerbitzuetako arduradun eta langileak, 
komunikazioa, guraso ordezkariak… Denen laguntza ezinbestekoa da egoera ahalik eta modurik egokienean 
kudeatzeko.  

 

2020-2021 ikasturteko aurrekontua  

2020-2021 ikasturteko aurrekontua aurkeztu du zuzendari nagusiak. 2019-2020 ikasturtea galerekin itxiko dugu 
eta galera horiek aurreikusitakoak baino handiagoak izango dira, COVID-19ak ekarri dituen gastu gehigarrien 
ondorioz. Hala ere, badirudi Eusko Jaurlaritzak laguntzaren bat eman dezakeela gastu horiek arintzeko.  

2020-2021 ikasturteari dagokionez, oraingoan ere galerak aurreikusten dira. Zaintza, garbitasun eta jangelako 
gastuak handitzea ekarri dute COVID-19ari begira hartu behar izan diren neurri bereziek eta sarrerak ez dira 
proportzioan igoko.  

Hori ikusirik, azpibatzorde bat sortuko da egoera aztertzeko eta, horrekin batera, Ikastolako beka-sistema 
indartzeko eta aurreikusita dauden inbertsioetan lehentasunak jartzeko.  

 

Oiartzoko berriak 

2019-20 ikasturteko Unibertsitateko hautaprobako emaitzen berri eman du Oiartzoko ordezkariak. Ikasle guztiek 
gainditu dute hautaproba; gainera, gehiengo handi batek egin du proba, batxilergoko 2. mailako ikasleen % 92k. 
Oro har, bai batxilergoko batezbesteko notak eta bai selektibitatekoak igo egin dira eta, hortaz, ikasketa batzuetan 
sartzea zailagoa izan da.  

2020-21 ikasturteari dagokionez, azpimarratzekoa da orientazio arloa indartu dela, beste pertsona bat sartu baita 
ikasleekin bai orientazio akademikoa eta bai psikopedagogikoa lantzeko.  

Bestalde, irakasleek saioak streaming bidez eskaintzeko lehen urratsak eman dituzte, etxean konfinatuta gelditu 
behar duten ikasleek eskolen erritmoa gal ez dezaten.  

 



 

 

 

Hasi berria da aisialdiko begirale ikastaroa, Ikastolen Elkarteko Aisiolaren eskutik. Urte osoko ikastaroan, 46 
ikaslek eman du izena eta bi urtetan egiteko ikastaroan ere bada jendea.  

Azkenik, Oiartzoko Patronatua berritzeko lehenengo pausoak eman dira. Orereta Ikastolak bi ordezkari ditu 
Oiartzoko Patronatuan, Xabier Egibar (Patronatuko lehendakaria) eta Maider Gezala. Egibarrek urtearen 
amaieran ardura utziko duenez, Maider Gezalarekin batera, Itziar Navarro proposatzen da Oreretaren bigarren 
ordezkaria izateko Oiartzon. Patronatuari dagokio bertako ardurak banatzea.  

 

Baserriaren kudeaketa  

Baserriaren kudeaketaz arduratzen den guraso taldeko ordezkari bat izan da bileran, azken urtean egin duten 
lanaren berri emateko: kudeaketa, konponketa txikiak… Halaber, azaldu du azken asteetan Baserria modu 
desegokian erabili dela eta, egoera horri aurre egiteko, Baserriaren erabileraren araudi eguneratua landu eta 
Artezkaritzara ekarri dute, honek ontzat eman dezan. Artezkaritzak ontzat eman du proposamena eta, hortaz, 
osasun egoerak ahalbidetzen duenean jarriko dira indarrean arau berri horiek. Baserrian bertan ikusgai egongo 
dira eta bazkideei ere helaraziko zaizkie, Baserria berriro ireki daitekeela ikusten denean.  

Artezkaritzak Baserriaren kudeaketaz arduratzen den taldeari eskerrak eman nahi dizkio hilabete hauetan egin 
duen lanarengatik eta erakutsi duen ekimenarengatik. Era berean, bazkideei gogoratzen die Baserria denok 
erabiltzeko dagoela, eta, horregatik beragatik, denok arduraz jokatu behar dugula. 

 

  



 

 

En la reunión de octubre de 2020 del Consejo Rector se han tratado los siguientes temas. 

 

Gestión del COVID-19 

El responsable del COVID-19 explica cómo se están gestionando los casos que han surgido entre el alumnado y 
el personal de la Ikastola, en directa colaboración con Osakidetza. Las dos últimas semanas han sido bastante 
complicadas: aunque no ha habido muchos casos, ha habido muchos alumnos y alumnas confinadas por ser 
contactos directos de los positivos. En total, han tenido que estar en casa siete aulas (una en LH y seis en HH).   

Se está haciendo un esfuerzo para informar a las familias de la situación y responder al alumnado que ha tenido 
que quedarse en casa. 

El Consejo Rector quiere agradecer a todas las personas que colaboran de una u otra manera en la gestión de 
esta situación: dirección, tutores y demás profesores de todos los niveles, responsables y trabajadores del 
departamento de servicios, comunicación, representantes de los padres y madres… La colaboración de todos y 
todas es imprescindible para gestionar la situación de la forma más adecuada posible. 

 

Presupuesto del curso 2020-21 

El director general ha presentado el presupuesto del curso 2020-2021. Cerraremos el curso 2019-2020 con 
pérdidas, que serán superiores a las previstas como consecuencia de los gastos adicionales que ha supuesto el 
COVID-19. Sin embargo, parece que el Gobierno Vasco puede facilitar alguna ayuda para paliar estos gastos. 

Respecto al curso 2020-2021, también se prevén pérdidas. Las medidas especiales tomadas por motivo del 
COVID-19 han supuesto un aumento de los gastos de custodia, limpieza y comedor; y los ingresos no se 
incrementarán proporcionalmente. 

A la vista de ello, se creará una subcomisión para analizar la situación y, así mismo, reforzar el sistema de 
becas de la Ikastola y marcar prioridades en las inversiones previstas.

Noticias de Oiartzo 

El director de Oiartzo ha dado cuenta de los resultados de las pruebas de acceso a la Universidad del curso 
2019-20. Todos los alumnos y alumnas que se han presentado a la prueba (el 92% del alumnado de 2º de 
bachillerato) han superado la prueba. En general, tanto las notas medias del bachillerato como las de 
selectividad han subido, lo que ha dificultado el acceso a algunos estudios. 

En lo que respecta al curso 2020-21, cabe destacar el refuerzo realizado en el área de orientación con la 
incorporación de una nueva persona para trabajar la orientación académica y psicopedagógica con el 
alumnado. 

Por otro lado, el profesorado ha dado los primeros pasos para ofrecer las sesiones en streaming, para que los 
alumnos y alumnas que tienen que quedarse confinados en casa no pierdan el ritmo de las clases.  



 

 

 

Acaba de arrancar el curso de monitor de tiempo libre de la mano de Aisiola (asociación perteneciente a la 
Federación de Ikastolas). Se han apuntado 46 alumnos y alumnas al curso que se llevará a cabo un único curso 
escolar, y también hay gente que lo hará en dos años. 

Por último, se han dado los primeros pasos para la renovación del Patronato de Oiartzo. Orereta Ikastola tiene 
dos representantes en el Patronato de Oiartzo: Xabier Egibar (presidente) y Maider Gezala. Como Egibar va a 
dejar el cargo a finales de año, se propone a Itziar Navarro como segunda representante de Orereta en Oiartzo, 
junto a Maider Gezala, La designación de responsabilidades corresponde al Patronato. 

 
Gestión del Baserri 

A la reunión del Consejo Rector ha acudido un representante del equipo de padres y madres que se encarga de 
la gestión del Baserri para dar a conocer el trabajo realizado durante el último año: gestión, pequeñas 
reparaciones… Asimismo, ha explicado que durante las últimas semanas el Baserri se ha utilizado de forma 
inadecuada y, para hacer frente a esta situación, se ha actualizado la normativa de uso; documento que se ha 
trasladado al Consejo Rector para su aprobación. Se ha dado por buena la propuesta, por lo que estas nuevas 
normas entrarán en vigor cuando las circunstancias sanitarias permitan abrir el Baserri. Estarán expuestas en el 
propio Baserri y se informará a los socios y socias al respecto. 

El Consejo Rector quiere agradecer al equipo encargado de la gestión del Baserri el trabajo realizado y la 
proactividad que ha mostrado durante estos meses. Así mismo, recuerda a los socios y socias que el Baserri 
está para uso común, y que ello conlleva que todos y todas debemos actuar con responsabilidad. 

 

 


